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Gaál Lajos: köszöntöm a megjelent képviselőket és a megjelent vendégeket.  Megállapítom, 

hogy a megválasztott képviselők száma 10 fő, jelen van 8 fő, az ülés határozatképes. 

Ismertetem a napirendet: 

1. Mozgókönyvtár 

2. Szociális ellátások 

3. Tájékoztató a lőtér-eladásról 

4. Rendőrség megkeresése  

5. Utcanév változtatás 

Aki egyetért a napirendi pontokkal, kérem, kézemeléssel szavazzon!  

Megállapítom, hogy a testület a kiadott napirendet 8 igen szavazattal elfogadta.  

 

1. Napirendi pont 

Mozgókönyvtár 

Gaál Lajos: A térségi tanácsülésen a polgármesterek megszavazták, de ezt a testületeknek 

meg kell erősíteni. Jegyző asszonyt megkértem, hogy küldjön ki egy bővebb tájékoztatót, meg 

is kaptátok. Én átadom a szót a Jegyző asszonynak. 

Bognárné: Nem kívánok hozzátenni semmit, amit leírtam, annyit tudok. Kérdés esetleg, ha 

van? 

Kochnyák Sándor: Én nekem egy észrevételem volt, hogy föl voltak sorolva falvak, és 

Kesztölc nem volt benne. 

Bognárné: Azért nem, mert a testületnek kell egy olyan határozatot hozni, hogy Kesztölc is 

részt kíván venni. 

Gaál Lajos: Tehát térségi feladatellátás szintjére kerül, és ahol nincsen nyilvános könyvtár, 

azok a települések kerültek első körbe bele. Csak tájékoztatásul közlöm, hogy Piliscsév 

kezdeményezte a nyilvános könyvtár megszüntetését. Pont emiatt, hogy jobb normatívákkal 

működik ez a rendszer. Most arról kell döntenünk, hogy elfogadjuk-e azt, hogy ezt a Dorogi 

Többcélú Kistérségi Társulás feladatellátás szintjén a mozgókönyvtári ellátást bevezethesse. 

Ugyanis, ha a testületek a 60%-a nem szavazza meg, akkor ez nem kerülhet föl a térségi 

feladatellátás szintjére. Tehát akkor gyakorlatilag megerősítése a polgármesterek 

tanácskozásának.  

Bognárné: Még előtte még annyit, ha úgy dönt a testület, hogy ehhez csatlakozni akarunk, 

meg kell hozni azt a határozatot hozni, amit a múltkor kiküldtem, hogy megszűntetjük a 

nyilvános könyvtárat. Tehát töröltetjük magunkat a nyilvános könyvtári jegyzékből. 

Nyilatkozunk arról, hogy csatlakozni kívánunk a könyvtárhálózathoz.  

Makovics Zoltán: Igen, itt volt az, hogy évente 1 millió 100 ezer forintot juttat, és ígéretet 

van rá, hogy ezt mi költhetjük el. Merthogy az elsőt, azt nem mi költhetjük el, azt kötelezően 

elköltetik velünk az informatikai fejlesztésre, de utána megígérik, hogy azt az évi 1 millió 

100, azt hiszem, az úgy jön ki, azt mi költhetjük el. Remélem, ennek a garanciái benne vannak 

a szerződésben. 

Bognárné: Azért küldtem ki a költségvetési törvénynek azt a mellékletét, ami ezzel 

foglalkozik, mert abban benne vannak a garanciális elemek. Ezek: csak a könyvtárra 



fordítható. elszámolási kötelezettséggel, tehát szigorúan csak olyan számlákat lehet 

ellentételezni itt a normatívákkal szemben, ami a könyvtárra lett fordítva. 

Gaál Lajos: Én javaslom, bontsuk ketté a témát, ugyanis első lépésben a térségi 

feladatellátásról kell döntenünk, második lépésben pedig, hogy kívánunk-e csatlakozni. 

Mészáros János: Akkor bocsánat, akkor 3. Mert szavazni kell arról is, hogy megszűntetjük 

Makovics Zoltán: Igen, de végül is szerintem ezt együtt, mert ha megszüntetjük, csak azért 

tesszük meg, hogy ebbe belépjünk. Tehát énszerintem ezt együtt kell. Szavazni hármat kell, az 

egy dolog, de a döntés az erre az egy globálisra vonatkozik. 

Bognárné: A Térségi határozatot véglegesen csak a szociális ellátások tárgyalása után tudjuk 

elfogadni, mert egybe van szerkesztve. 

Gaál Lajos: Nyilvános könyvtári státuszunk akkor a következő kérdés. Szüntessük meg a 

nyilvános könyvtárat, indítsuk el ezt az eljárást, vagy pedig halasszuk el egy későbbi 

időpontra a döntést? Véleményt kérek, hogy mi a meglátásotok. Tehát nem akarom 

elkapkodni sem. 

Mészáros János: Az a kérdés, hogy várható-e még olyan információ, ami döntően 

befolyásolja majd itt a szavazás végeredményét. 

Hertlik Mihály: A kistérségbe kell az, hogy meglegyen a szándék, viszont az, hogy egyes 

településeken ettől függetlenül fennmarad vagy nem marad fenn, az másik kérdés. 

Mészáros János: Bocsánat, akkor én félreértettem. A múltkor én úgy értettem, hogy egyik a 

másiknak a feltétele. 

Gaál Lajos: Nem. Akkor mondom tovább, jó? 

Makovics Zoltán: De pénzt nem kapunk, csak akkor, ha megszüntetjük. 

Mészáros János: Akkor én jól értettem. 

Hertlik Mihály: Nem. Hát most arról volt szó, hogy a kistérség akarja megszervezni. 

Bognárné: Ha teszünk valamit, ha nem, akkor is foglalkozik vele a Kistérség, de Kesztölc 

normatívat nem kap, ha nem csatlakozik. 

Bognárné: A következő kérdés pedig az, hogy akarunk-e csatlakozni hozzá. Ha igen, akkor 

megszüntetjük a nyilvános könyvtári státust. 

Mészáros János: Mondtam, hogy jól mondom. Az volt a lényege, hogy most azt mondtuk, 

hogy megszavaztuk, hogy csatlakozunk. 

Nagy Péter: Nem. Nem azt szavaztuk  

Gaál Lajos: Hogy a térségi feladatellátás szintjére kerüljön. Most azt szavaztuk meg. 

Nagy Péter: Most csak a kistérséghez hozzájárultunk, hogy legyen ilyen. 

Gaál Lajos: Azokon a helyeken, ahol egyáltalán nem volt könyvtári szolgáltatás. 

Hertlik Mihály: Vagy hogy maga a kistérség ezzel foglalkozhasson. 

Gaál Lajos: Megigényelheti a kistérség az ehhez szükséges normatívát. Na most nem csak 

azért jó ez még, hogy mi pénzt kapunk, hanem ne felejtsük el azt, hogy a térségi szinten - ott 

van benne a tájékoztató anyagban-, hogy a szakmai felügyeletet azt a könyvtár végzi, és 

egységes leltározási rendszerünk lesz. Ami most nálunk, jelen pillanatban egy papír alapú 

kartonozás van. Hát, kollégáink, akik voltak egyszer ott leltározni, tudják, hogy nem 

gyerekjáték. Most, hogy ha belépünk, ne adj isten, úgy dönt a testület, akkor eleve lesz egy 

felső vezetés, aki magas szintű vezetést produkál nekünk, és lesz egy olyan egységes 

rendszer, ami mindenhol egyforma, tehát gépi nyilvántartás van. A mostani állományunk, ha 

bekerülünk, akkor is a mienk marad, viszont az utána vásárolt, bővített állomány már a 

közösnek a tulajdona. És mindig annak kell viselni a kölcsönzési költségeket, aki igényli. 

Tehát ez olyan, mint amikor a főiskolán megigényeltük a Széchenyi könyvtárból 

könyvtárközi kölcsönzéssel a  könyveket, amikor készültünk, és akkor a mi könyvtárunk 

megkapta, csak ez most térségi szinten van, és úgy nevezik, hogy mozgókönyvtár. Elég fura 

nevük van, én könyvtárhálózatnak neveztem magam, mert itt ez a valós, hogy 

könyvtárhálózat. Annyi a hátránya, hogy a kiírandó könyvtári pályázatokban nem vehetünk 



részt. Na most én nem tudok mostanában könyvtári pályázatot, amit kiírtak volna. Nem is 

emlékszem rá, hogy volt. 

Mészáros János: Bocsánat. Én még az előző szavazásnál tartok. Nem értem a logikáját az 

egésznek. Tehát mi most igazából, mint a kistérségi, a Dorogi Kistérségi Társulásnak az egyik 

tagja arról szavaztunk, hogy bekerüljön-e ez a kistérségi társulásnak a tevékenységi körébe. 

Gaál Lajos: Igen. 

Mészáros János: És mi anélkül szavazhatunk erről, tulajdonképpen mi csatlakoznánk hozzá. 

Gaál Lajos: Igen. 

Mészáros János: Tehát magyarán szólva, hogy ha ez egy rossz dolog, amit nem tudunk, hogy 

rossz dolog, tehát akkor jól kitolhatunk másokkal, ugye? Az egészet logikusan próbálom 

felépíteni, de nem jó a mechanizmusát egyébként. 

Vöröskői István: Én úgy érzem, hogy nem rossz a mechanizmus egyébként. Inkább a 

probléma ott van, hogy mindezt a kezdet kezdetén kellett volna felvállalni, és a kistérség, 

amikor megalakult, akkor végig kellett volna gondolnia, hogy milyen tevékenységi köröket 

kíván ellátni.  

Mészáros János: Nem! Rossz a mechanizmus, bocsánat, hogy közbevágok! 

Vöröskői István: Olyan, mint ha egy cég megalakul, és választ bizonyos tevékenységi 

köröket. Később bármikor bővülhet. 

Nagy Péter: De ezt bármikor bővítheted, megváltoztathatod. Ettől még nem muszáj neked azt 

csinálni, legfeljebb egy kicsit kellemetlenebb, ha olyasmit választasz, ami nem egészséges. 

Tehát egyszerűen arról szól a történet most, hogy amit kezdet kezdetén, alakuláskor nem 

vettek bele a programba, például a könyvtári működtetést, most tegyük bele. 

Gaál Lajos: Annál is inkább, mert állami normatívát kap. 

Mészáros János: a konkrét példát értem, csak magasabb szinten lenne, szerintem nem jó a 

mechanizmus, mert így tulajdonképpen döntéseket lehet hozni anélkül, hogy részt kell ebben 

venni. 

Gaál Lajos: Na most egy egész térség úgy működik, hogy például hiába mondjuk mi azt, 

hogy nem szavazzuk meg, hogy ha a többi 12 térségi település megszavazza. Akkor ránk 

nézve is kötelező. 

Nagy Péter: Jani. Ez a demokrácia.  

Makovics Zoltán: Nálunk, Magyarországon nincs demokrácia! 

Nagy Péter: Benne vagyunk a kistérségben, és ott ami történik, arról minden tagnak szavazni 

kell. És ha mi ellenszavazunk, de a többi megszavazza, akkor is megcsinálják. De ha 

megszavazzuk, mi ezzel nem tudunk velük kiszúrni a többivel. Hát akkor nem kérnék. Akkor 

ők sem szavaznák meg. Most nekem van egy olyan kérdésem, hogy kapunk mi most erre a 

könyvtárra valami normatív támogatást? 

Bognárné: Nem, de könyvtárfejlesztésre 28 ezer forintot kapunk évente. 

Nagy Péter: Így meg kapnánk 1 milliót, amit arra kell fordítani? 

Bognárné: Azért azt tudni kell, hogy ez a támogatás később csökkenhet. De gondolom, és 

feltételezem, hogy azért 28 ezer forintig nem fognak visszamenni. 

Makovics Zoltán: Sőt, azt mondják, hogy most már mi fizessünk. 

Nagy Péter: Van ebben olyan kitétel, hogy ha mi kérjük, akkor kiléphetünk ?  

Gaál Lajos: Igen. 

Bognárné: Igen. Akkor kiléphetünk, és amit a nevünkben könyveket vettek, az akkor a miénk 

lesz. Ennyit tudtam kiolvasni a megszűnésről. 

Nagy Péter: Na de nemcsak könyvet vehetünk abból az 1 millió évi támogatásból? 

Bognárné: Nem! De a könyvtárra kell fordítani. 

Nagy Péter: És nem nekünk kell fizetni a könyvtárost ezen túl? 

Gaál Lajos: Iskolai állás volt, eddig is mi fizettük. 



Nagy Péter: Én valami olyasmit olvastam benne, hogy a mozgókönyvtár alkalmazottja lesz 

az itteni. Ugyanazokat fogja alkalmazni, akiket eddig alkalmaztak, csak az ő alkalmazottja 

lesz, és nem az önkormányzaté. Most az önkormányzatnak van alkalmazottja? 

Gaál Lajos: Az iskolán keresztül igen! 

Nagy Péter: Csak mert én itt-ott beleolvastam, és valahol volt. Bocsánat. Van benne egy 

ilyen. 

Mihovné Srutek Gabriella: Vezetőre emlékszem én is. 

Gaál Lajos: Én is vezetőre emlékszem. 

Bognárné: Az Arany János Könyvtárnak a vezetőjéről van szó. Az lesz a kistérség 

alkalmazottja. 

Nagy Péter: De a továbbiakban van, hogy ugyanazokat a helyiségeket használják, és 

ugyanazok lesznek foglalkoztatva, akik eddig is, de most már a mozgókönyvtár 

alkalmazásában állnak.  

Makovics Zoltán: Meg kell nézni a szerződést akkor, mi van benne. 

Nagy Péter: Mi ennek a költségvonzata? Ha elviszik a könyvtárosunkat, és ők fizetik meg, 

még adnak 1 milliót, azt azért nehezen hiszem el. 

Gaál Lajos: Akkor azt be kell fizetni nekünk az ő bérét biztosan. Jó, következő testületire, 

rendes testületire, tehát a szeptemberire előkészítjük, mert úgysem léptünk be az első körbe 

ebbe. 

Makovics Zoltán: Július 2-án visszatérhetünk erre. Nem kell addig várni! 

Gaál Lajos: Hát azt amúgy sem tudjuk megkapni, mert még itt nincsen elrendezve a dolog. 

Bognárné: De az, hogy egy hónappal kevesebbet kapunk, vagy 4 hónappal kevesebbet 

kapunk, az azért nagyon nem mindegy. 

Makovics Zoltán: Na jó, de 2-án nem lehet erre visszatérni. Csak odáig toljuk el, nem kell 

szeptemberig szerintem.  

Nagy Péter: Csak olvassa el mindenki ezt, hátha tényleg nem csak én olvastam bele, és akkor 

rá lehet térni. 

Gaál Lajos: Mégis meg kellene várni a Doroggal közösen beadott pályázat eredményét, mert 

ha azon nem nyerünk, meg kell vizsgálni, hogy tudunk-e egyedileg. Abban a pályázatban, 

tudjátok, amiben a kisiskola rendbe tételére pályáztunk, lehetőségként benne van a könyvtár 

áttelepítése is. A Művelődési Házban, ahol helyileg most van nem jó, mert nedvesednek a 

könyvek. 

Mihovné Srutek Gabriella: Június 30-ig ez az időpont ez most nem köt minket? 

Bognárné: Az a probléma, hogy akkor ez az idén esedékes félévi normatívát a település már 

nem fogja megkapni. Pont azt, amiből szoftvert meg számítógépet akarnak venni. Egyébként 

csak jelzem, hogy a településekkel kötött szerződésben szó nincs alkalmazottakról. A 

kistérség és Dorog között kötendő szerződésben van. De azt nem mi kötjük, azt a társulás köti 

a Dorogi Arany János könyvtárral. És van itt külön egy olyan, hogy szerződés a 

településekkel. Amit mi fogunk aláírni, abban nincsen arról szó, hogy itt nekünk milyen 

alkalmazottunk van, meg hogy az hova kerül, meg hova nem kerül. Már azért csodálkoztam 

volna rajta, mert egy ilyen ülésen részt vettem, és egy szó nem volt arról, hogy közös lenne 

bármiféle alkalmazott is. 

Nagy Péter: Hát akkor az, mert valahol volt, valahol olvastam egy olyat, hogy eddig, akik ott 

foglalkoztatva voltak. 

Gaál Lajos: Szociális! 

Nagy Péter: Szociális, igen. Valamit olvastam. Abban van benne. Akkor az. Összemostam a 

kettőt. 

Bognárné: Igen. 

Nagy Péter: Ez az idősek klubjánál van. 

Gaál Lajos: És a könyvtárnál nincs. Erről van szó. 



Makovics Zoltán: Azért csodálkoznék rajta mondjuk, hogy ha még pénzt is adnak, meg ha 

még nem is kell fizetnünk a könyvtárosnak. Annyira nem szokott jó lenni a kistérség. 

Nagy Péter: Most sem fizetjük. 

Makovics Zoltán: Dehogynem, az iskola fizeti. 

Nagy Péter: Az iskola fizeti ? 

Gaál Lajos: Ott a költségvetésbe van beépítve. 

Makovics Zoltán: 60%-át meg az önkormányzat, mivel az iskola költségvetéséhez ennyivel 

kell hozzájárulni. 

Gaál Lajos: Jó. Akkor visszatérünk erre 2-án, és akkor mindenki meg tudja nézni pontosan, 

esetleges problémákat is elő tudjuk venni.  

 

2. napirendi pont 

Szociális ellátások 

Gaál Lajos: Ezt a témát már többszörösen körbejártuk.  

Bognárné: Ami a múltkor fölmerült: a pénzügyi elszámolás. Hogy ez hogyan fog történni? 

Van itt egy dokumentum, amiben közösen van a könyvtár meg a szociális ellátás 

előterjesztve. A szociális ellátások között benne van az, hogy a polgári jog szabályai szerint 

van az elszámolás. Tehát az épület fenntartása. Ez pontosan ugyanaz, mint amit mi 

Piliscsévvel akartunk kötni, tehát hogy az épület a mienk marad, bizonyos nagy 

beruházásokat, felújításokat nyilván a tulajdonos csinál, az apróbb karbantartásokat pedig a 

bérlő. Most ebben az esetben ugye a kistérség a kvázi bérlő, használó, mint átadott feladat. Ha 

a polgári jog szabályait nézzük, akkor például a tetőcsere az önkormányzat feladata, a 

meszelés meg a bérlőé. Tehát a kistérségé. Ezt így el lehet határolni. Pontosan úgy, mint egy 

bérlakásban. Megvan a tulajdonosnak és a bérlőnek a kötelezettsége. Ezt nem lehet ennél 

pontosabban leírni, fölsorolni az összes felmerülő tevékenységet, hogy csapcsere ide, 

ajtócsere oda. Tehát így nem lehet válogatni. Van egy nagy rendező elv, a polgári jog 

megmondja azt, hogy mi a tulajdonos kötelezettsége, és mi a bérlő kötelezettsége. Most az 

elszámolás lényege. Először is azt kell látni, hogy amikor mi egyáltalán elindultunk abba, 

hogy társulás, azt a plussz normatívát céloztuk meg, amit társulás esetén a kistérségnek 

biztosítanak, és azon keresztül kapta volna meg a két önkormányzat. Ha mi bevisszük 

Dorogra, és a Dorogi Többcélú Kistérségi Társulás látja el a feladatot, ugyanez a rendező elv, 

azért tesszük, hogy plussz támogatást kapjunk kistérségi szinten. Hanszkó Éva elmondta, 

hogyan fog működni az elszámolás. Minden telephelynek megvan a maga költségmennyisége, 

amit ráfordítunk. Mivel normatív alapon, az igénybevett szolgáltatás alapján kapjuk a 

normatívát, ezért ez minden településen más lesz. Nem egyformán veszik az emberek az 

egyes szolgáltatásokat igénybe. Ezért minden településen külön ki kell számolni, hogy az 

állam mennyi normatívát biztosít az adott településre. Megvan ez a normatívamennyiség, 

reményeink szerint azzal a többletnormatívával együtt, amit a térségi szervezés miatt lehet 

hozzá kapni. Ezzel szembe fogják állítani az itt keletkezett kiadásokat. És a kettő különbözetét 

kell az önkormányzatnak hozzátenni. Hogy hozzá kell tenni az egészen biztos, hiszen eddig is 

majd 9 millió forintot tettünk az állami normatívához. 

Tehát nyilvánvaló, hogy ezután sem Dorog fogja majd ezt a különbözetet állni valamiből, és 

nem is a kistérség. A kistérség csak a normatívákkal számol. És még egyszer mondom, a 

magasabb összegű normatívát fogja szembeállítani, mert térségi szinten szervezve plussz 

normatíva jön hozzá. Tehát a reményünk az, hogy bár a normatíva nem fogja fedezni a teljes 

fenntartását ennek az intézménynek, kevesebbet kell nekünk hozzátenni. 

Makovics Zoltán: Tehát én csak azt szeretném kérdezni, tehát akkor ez magyarán azt jelenti, 

hogy mondjuk most kvázi kapunk mondjuk 50 ezer forintot egy ellátott után, de az nincs 

lefektetve konkrétan, hogy ez után mennyit fogunk kapni? 



Bognárné: De. Az egészen pontosan a költségvetési törvényben benne van. A reményeink 

szerint megfogalmazás arra szól, hogy lesz legalább annyi ellátott, mint eddig, hogy nem 

emelkednek az energiaárak jobban, mint eddig. Tehát az eddigi arányok nem változnak meg 

jelentősen. 

Makovics Zoltán: Mert hát úgy mondja, hogy elvárásaink szerint. Tehát akkor ez pontosan 

számolható, hogy most minden egyes ellátott után például plussz 80 ezer forintot kapunk. 

Bognárné: Ez teljesen reálisan számolható. 

Makovics Zoltán: Tehát most kaptunk –mit tudom én- 150 ezret, és most 220-at fogunk 

kapni. Tehát akkor van konkrét szám? 

Gaál Lajos: Igen. 

Makovics Zoltán: Tehát akkor nehogy úgy járjunk, hogy mi tudjuk, hogy többet kell, hogy 

kapjunk, és a végén ehhez ne jussunk hozzá! 

Gaál Lajos: Nem, nem, nem. 

Makovics Zoltán: Másik kérdésem lenne, hogy ebből az egész akcióból –mert ez jól hangzik, 

mindig megy a beetetés előtte, mielőtt bedobjuk a horgot-, vissza lehet-e táncolni belőle? 

Bognárné: Mindenből vissza lehet lépni. Egy valamit azért meg kell, hogy mondjak. Amikor 

nem magasabb vezetőt neveztünk ki, hanem vezetőt, akkor gyakorlatilag már tudtuk, hogy ez 

az intézmény egy magasabb vezetőt nem bír el. Mert még nagyobb terheket róna az 

önkormányzatra. Tehát Kesztölc községnek mindenképpen jobb, ha társulásban látja el a 

szociális alapellátást. 

Makovics Zoltán: Világos, ez tiszta sor. 

Bognárné: Nem szabad elfelejteni még, hogy rendkívül szigorodtak a szociális normatíva 

igénylésének a feltételei. Tehát olyan szakmai tudást, és olyan szakmai felügyeletet kell 

biztosítani, aminek mi nem tudunk megfelelni. 

Vöröskői István: Erre nem akarok mondani semmit. Ezek a jogszabályok ezek ma pont 

annyit érnek, mint tegnap, meg pont annyit, mint holnap. Vagyis semmit. Mert igazából 

mehetünk békésen, maradjunk mondjuk a monoki ügynél, ugye. Eldöntjük, hogy eztán nem 

adunk segélyt senkinek, csak aki dolgozik. Közmunkát. És akkor mi van? 

Bognárné: Én meg mondom, mi van. 

Vöröskői István: Tiltakozni fogsz. 

Bognárné: Igen, tiltakozom, mert kötelességem. Egyébként sem lehet következmények 

nélkül átlépni a törvényi szabályozáson. Mondok egy példát. A megye egyik településén 

szociális normatívákat ellenőrzött az államkincstár. Egy korábbi évre 5 millió forint 

normatívát kell visszafizetniük azért, mert nem volt megfelelő a normatíva elszámolás 

alapdokumentumai. Kétségbe nem vonta senki, hogy az ellátást nyújtották, de a törvényeknek 

nem pontosan megfelelő dokumentálás miatt el lehet csúszni. Ezeket a feladatokat nagyon 

szívesen átadom másnak, aki csak azzal foglalkozik, hogy a szociális törvényeket kívülről, 

oda-vissza fújja, alkalmazza, megfelelő dokumentációval normatívát igényel, és azt úgy tudja 

felhasználni, hogy azt senki ne vonhassa kétségbe. 

Makovics Zoltán: Akkor erre garanciát vállal ez a szerződés? Tehát, ha ők hibáznak, akkor 

azt ők fogják elvinni? 

Nagy Péter: Hát persze, és a kistérségből kevesebb jut neked majd anno. 

Makovics Zoltán: Tehát akkor úgy, hogy a kistérségi pénzből kifizetik, és akkor kvázi 

kevesebb jut. 

Bognárné: Nem szoktak hibázni, szakszerű, hozzáértő gárda. 

Mészáros János: A kistérségi összpénz az a mi pénzünk is. 

Makovics Zoltán: Hát erről beszélek. Hogy akkor nekünk jön kevesebb. 

Gaál Lajos: Na de most ebből ne induljunk ki, hogy ki hibáznak. 

Makovics Zoltán: Jó, de a Jegyző asszony azt mondja konkrétan, hogy itt az a baj, hogy erre 

legyen garancia, hogy ne legyen hiba. 



Nagy Péter: De ott profi van. 

Makovics Zoltán: Kisebb az esélye, hogy hibázzon. 

Mészáros János: A térségi ülésen, gondolom, amikor ezt az egészet elővezette a valaki, 

akkor, és utána született határozat arról, hogy akkor ezt az önkormányzatokhoz kiküldik, és 

ott meg kell szavaztatni. Tehát előtte biztos, hogy volt ott egy olyan jogi szakértői vélemény, 

akinek a véleménye alátámasztotta az egészet? 

Gaál Lajos: Na most ez úgy kezdődött, akkor inkább másképp mondom Neked el. Onnan 

közelítsük meg a dolgot, hogy mi ezt végigzongoráztuk Piliscsévvel novembertől. 

Nagy Péter: Ezt akartam kérdezni, hogy volt már szó. 

Gaál Lajos: Amikor odáig jutottunk, hogy megalakulunk, akkor bejelentette a kincstár, 

megalakulás előtt ugye, hogy törvénytelen, nem kaphatjuk meg a normatívát, mert ahhoz, 

hogy ezt a normatívát meg tudjuk igényelni, ahhoz a térségi ellátás, tehát 60%-os ellátottság 

kell. Na most mi, a 3 település nem fértünk bele a 60%-ba. Erre akarta megcsinálni Dorog azt, 

hogy megcsinálja akkor Csolnokkal, meg egy pár településsel, akkor többen többért, akkor 

inkább az egész térségi szinten csináljuk meg. Mert akkor így jogosultak leszünk a 

normatívára. Érted? Plussz normatívára. 

Nagy Péter: Akkor most már értem, mert erről beszéltünk. Emlékszem, a Piliscsév, ki lett 

számolva, hogy eddig ennyit kapunk, meg ennyibe került, és most még jól fogunk ebből 

kijönni. De arról nem volt szó utána, hogy ez kútba esett. Mi erről nem tudtunk, hogy ez kútba 

esett! 

Makovics Zoltán: De, volt erről szó! 

Bognárné: A múlt testületi ülésen erről beszéltünk! 

Nagy Péter: Itt voltam? 

Bognárné: Szerintem nem. 

Nagy Péter: Bocs. 

Gaál Lajos: Akkor lehet, hogy nem voltál itt. 

Nagy Péter: Egyszer hiányoztam. 

Bognárné: Ha úgy döntene a képviselőtestület, hogy a térségi ellátást igényeljük, akkor előtte 

azt a három határozatot vissza kellene vonni, amit év elején 1-es, 2-es, 3-as sorszámmal 

hoztunk. Egyrészt a szerződés aláírásával megbíztuk a Polgármester urat, hogy társulunk 

Piliscsévvel, másrészt az integrált központnak fogadtuk el a házirendjét, meg a szakmai 

programot. A szociális társulás csak 2009. január1-től fog indulni, elég sok előkészítendő 

feladat van, így idő is kell hozzá. 

Nagy Péter: És itt van az, hogy a dolgozót ők fizetik. 

Bognárné: És itt van az, hogy a dolgozókat teljes egészében átvennék. 

Nagy Péter: Itt ért össze az én gondolatmenetem. 

Bognárné: Itt van az, hogy esetleg mi jobban járhatunk. Már volt róla szó, hogy melyik 

intézményben hány dolgozó van. Piliscséven mennyivel kevesebből gazdálkodnak. A több 

emberünk valószínű föl fog szívódni a rendszerben. A házi szociális gondozásra alkalmas 

személy eddig is végezte a házi szociális gondozást, mert aki hívta, ahhoz elmentek. De, 

mivel nem volt megállapítva gondozási díj, igazából senki nem fizetett érte, de azért egy 

státusz volt rá, akinek van bére, járuléka, minden egyebe. Arra számítok, hogy az erre jutó 

normatívát is fegyelembe véve még talán egy kicsit még jobban járunk.  

Mészáros János: De megint ugyanaz a probléma, hogy nem kivédhető az, hogy mi lesz, ha 

jövőre csökken vagy csak szinten marad a normatíva? Mert a kilépés igazából azt jelenti, 

hogy tulajdonképpen újra kell szervezni az egész rendszert itt. 

Bognárné: Igen. 

Mészáros János: Tehát újabb munka. Újabb állapot. 



Bognárné: Ha olyan mértékben vennék vissza a normatívát, hogy már semmi pluszt nem 

kapnánk azért, hogy társulásban látjuk el a feladatot, akkor is jobban járnánk, mert csökkent a 

létszám. A szakmai oldala az meg egy másik erős, stabil dolog, ami mellette szól.  

Gaál Lajos: Valakinek van még kérdése ezzel kapcsolatban? Akkor először vissza kell 

vonatnunk a határozatokat.  

Aki egyetért azzal, hogy Kesztölc község önkormányzata a  Kesztölc és Piliscsév Integrált 

Alapszolgáltatási Intézményfenntartó Társulás létrehozásáról szóló 1/2008.(I.31.) , az Idősek 

Klubja házirendjét elfogadó 2/2008.(I.31.) számú és a szakmai program elfogadásáról szóló 

3/2008.(I.31.) számú határozatait visszavonja az kérem, kézemeléssel szavazzon! Köszönöm.  

 

Megállapítom, hogy a testület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

Kesztölc község Képviselő-testületének 

63/2008.(VI.2.) számú határozata 

Kesztölc község Képviselő-testülete a  Kesztölc és Piliscsév Integrált Alapszolgáltatási 

Intézményfenntartó Társulás létrehozásáról szóló 1/2008.(I.31.) , az Idősek Klubja házirendjét 

elfogadó 2/2008.(I.31.) , és a szakmai program elfogadásáról szóló 3/2008.(I.31.) számú 

határozatait visszavonja 

Határidő: azonnal 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

 

Gaál Lajos: Aki egyetért azzal, hogy a szociális ellátást a kistérségi feladatellátással 

integráltan a térségi irányítás szintjén végezzük, kérem, kézemeléssel szavazzon! Köszönöm. 

 

Megállapítom, hogy a testület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

Kesztölc község Képviselő-testületének 

64/2008.(VI.2.) számú határozata 

Kesztölc község Képviselő-testülete a szociális alapellátási kötelezettségét 

- nappali ellátás, szociális étkeztetés, házi szociális gondozás - 

a Dorogi Többcélú Kistérségi Társulás keretein belül kívánja teljesíteni. 

Határidő: 2009. január 1-től folyamatosan 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

 

Gaál Lajos: Az előző két határozat értelmében kérdezem, hogy a Képviselő-testület a Dorogi 

Többcélú Kistérségi Társulás Társulási Megállapodását az alábbiak szerint módosítja –e? 

 

Megállapítom, hogy a testület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Kesztölc község Képviselő-testületének 

65/2008.(VI. 23.) számú határozata 

Kesztölc község. Képviselő-testülete a Dorogi Többcélú Kistérségi Társulás Társulási 

Megállapodását az alábbiak szerint módosítja: 

1.) A II. fejezet 1.) pontjaiban a feladat és hatáskörök felsorolása az alábbi h.) ponttal 

egészül ki. 

h.) mozgókönyvtári szolgáltatási feladatok 

2.) A II. fejezet az alábbi új 5.) bekezdéssel egészül ki: 

5.) A mozgókönyvtári szolgáltatási feladatokat a nyilvános könyvtárral nem 

rendelkező –de könyvtári szolgáltatóhely kialakítását biztosító – településeken a 

nyilvános Dorogi Arany János Városi Könyvtárral kötött szolgáltatási szerződés 

alapján látja el. 



A feladatellátás érdekében gondoskodik a megrendelt könyvtári szolgáltatásokhoz 

szükséges egyéb feltételek biztosításáról, különösen a nyilvános könyvtár és a 

könyvtári szolgáltatóhely közötti információ cseréről, a megrendelések fogadásáról, a 

dokumentumáramlást biztosító szállítóeszköz működtetéséről.  

     3.) A III. fejezet 1.) bekezdésében a társulás által biztosított szociális alapszolgáltatások 

 felsorolása az alábbira változik: 

  - családsegítés 

  - jelzőrendszeres házi segítségnyújtás 

  - szociális étkeztetés 

  - házi segítségnyújtás 

  - nappali ellátás 

4.) A III. fejezet 3.) bekezdése helyébe az alábbi új rendelkezés kerül, a 4.) bekezdés 

hatályát veszti, az 5.) bekezdés számozása 4.) –re változik. 

 3.) A jelzőrendszeres házi segítségnyújtás, a szociális étkeztetés, a házi 

segítségnyújtás, valamint a nappali ellátási szociális alapszolgáltatásokat a Társulás 

által alapított és közösen fenntartott Dorog és Térsége Szociális Alapellátó Szolgálat 

intézménye útján látja el. 

5.) A III. fejezetben „Az alapítói jogok gyakorlására vonatkozó rendelkezések” alá 

alcímként bekerül „A Dorog és Térsége Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat” 

illetve ennek tartalmi elemei felsorolása után „A Dorog és Térsége Szociális 

Alapellátó Szolgálat” és a hozzá tartozó tartalmi elemek felsorolása 8 pontban. 

Dorog és Térsége Szociális Alapellátó Szolgálat 

1.) Az intézmény neve: Dorog és Térsége Szociális Alapellátó Szolgálat 

2.) Az intézmény székhelye: 2510 Dorog, Schmidt Villa kert 13/2. 

3.) Az intézmény tevékenységi köre, ellátási területei 

 - jelzőrendszeres házi segítségnyújtás 

 - támogató szolgálat 

 - szociális étkeztetés 

 - házi segítségnyújtás 

 - nappali ellátás 

intézmény ellátási területe a társulásban résztvevő önkormányzatok közigazgatási 

területére terjed ki. 

4.)  

 a.)A költségek viselése és megoszlása:  

A jelen társulásban résztevő önkormányzatok a feladatellátás költségeit a 

települések lakosság számának arányában viselik. 

      b) Az egyes önkormányzatok hozzájárulásának mértéke a Dorogi Többcélú   

Kistérségi Társulás költségvetésében kerül meghatározásra.  

c) A megállapított önkormányzati hozzájárulás időarányos részét az 

intézmény költségvetésének elfogadását követő hónap 5. napjáig, ezt 

követően havonta előre a tárgyhónap 5-ig kell megfizetni a Dorogi 

Többcélú Kistérségi Társulás költségvetési elszámolási számlájára való 

átutalással.  

d) A befizetési határidő lejártát követő 8. napig a fizetési kötelezettségét 

nem teljesítő önkormányzattal szemben a Dorogi Többcélú Kistérségi 

Társulás jogosult azonnali beszedési megbízást érvényesíteni.  

5.) A társult önkormányzatok rögzítik, hogy a Dorog és Térsége Szociális 

Alapellátó Szolgálat székhelyének épülete Dorog Város Önkormányzatának 

tulajdona, míg a társult településeken lévő telephelyek az intézmény szolgáltatásait 

igénybe vevő települési önkormányzatok tulajdonában maradnak. A felújítással és 



az esetleges beruházással járó feladatok költségei a polgári jog szabályai szerint a 

tulajdonost terhelik. Ettől a szerződő felek esetenként eltérhetnek. 

6.) A társult önkormányzatok rögzítik, hogy a Dorogi Többcélú Kistérségi 

Társulás tulajdonát képező eszközök a feladatellátást az intézmény teljes ellátási 

területén szolgálják. 

7.) A társulás által fenntartott intézmény jogállása:  

Az intézmény teljes jogkörrel rendelkező, részben önállóan gazdálkodó 

költségvetési szerv.  

8.) Az intézmény vezetőjének kinevezési rendje:  

Az intézmény vezetőjét a Dorogi Többcélú Kistérségi Társulás Társulási Tanácsa 

pályázat útján bízza meg 5 éves időtartamra. 

Az intézményvezető alapbérének vezetői pótlékának megállapítása, a fegyelmi 

jogkör gyakorlása, felmentése a Társulási Tanács hatáskörébe tartozik. 

Az egyéb munkáltatói jogokat a társulás elnöke gyakorolja. 

Fent leírt módosítások 2008. augusztus 01.-től lépnek hatályba. 

6.) A IV. fejezetben a Társulás szervei cím 1.) pontjában a Társulás Tisztségviselői 

felsorolása az alábbira módosul: 

 A Társulás Tisztségviselői: 

 - Elnök 

 - Általános Elnökhelyettes 

 - Pénzügyi-Ellenőrző Bizottság Elnöke 

 - Közoktatási feladatok Szakmai Elnökhelyettese 

 - Mozgókönyvtári feladatok Szakmai Elnökhelyettese 

 - Szociális alapellátási feladatok Szakmai Elnökhelyettese 

 - Belső ellenőrzési feladatok Szakmai Elnökhelyettese 

7.) A IV. fejezetben a Társulás Elnöke cím 3.) pontjának második mondatában a Társulás 

Elnökhelyettese megnevezés a Társulás Általános Elnökhelyettesére változik. 

Ugyanezen fejezetben a Társulás Elnökhelyettese cím a Társulás Általános 

Elnökhelyettese címre változik, és az 1.) pont helyébe az alábbi új 1.) pont kerül: 

1.) A Társulási Tanács az önkormányzati választási ciklus idejére a saját tagjai 

sorából általános elnökhelyettest, és a közoktatási, mozgókönyvtári, szociális, 

valamint a belső ellenőrzési feladatokat koordináló szakmai elnökhelyetteseket 

választ. Az elnökhelyettesek személyére az elnök tesz javaslatot. 

A Társulás elnökhelyetteseinek megválasztásához a Tanács minősített többségű 

döntése szükséges. 

Az V. fejezetben a Társulási Tanács ülései cím 6.) pontjában az elnökhelyettes 

megnevezés Általános Elnökhelyettesre változik. 

8.) A Társulási Megállapodás új 3. számú, a települések lélekszámát tartalmazó 

melléklettel egészül ki.             

Határidő: 2008. június 30. 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

3. Napirendi pont  

 Lőtér értékesítése 

Gaál Lajos: Megtörtént a két értékbecslés. A mienk valamivel vékonyabb volt. Tehát az 

épületre 57700 forint jött négyzetméter áron ki, Dorognak 65000. Én javasoltam is a leiratba, 

hogy fogadjuk el a Dorogit, mert az ingatlanra viszont mind a két értékbecslő 800 forintot 

javasolt. Tehát én azt javaslom, hogy fogadjuk el a Dorog által javasolt 65 ezer forintos 

négyzetméter árat az épületre, és 800 forintos négyzetméter árat az ingatlana. Aki ezzel 

egyetért, kérem, kézemeléssel szavazzon! Köszönöm. Tartózkodott ellene? 

 



Megállapítom, hogy a testület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Kesztölc község Képviselő-testületének 

66/2008.(VI. 23.) számú határozata 

 

Kesztölc .Képviselő-testülete 

elfogadja a Dorogi Városüzemeltetési Nonprofit Kft. által, 

Kesztölc a 021 hrsz.-ú, kivett sporttelep megnevezésű földterület értékeként javasolt 800.-

Ft/m
2
 és az épület forgalmi értékeként javasolt 65.000.-Ft/m

2 
 árat azzal a kikötéssel, hogy 

Kesztölc község Önkormányzata abban esetben értékesíti az ingatlant, ha vevő a javasolt 

800.-Ft/m
2
 áron megveszi a területhez tartozó, kizárólag Kesztölc község Önkormányzata 

tulajdonát képező Kesztölc 019/2-es hrsz.-ú, 982 m
2
 területű kivett sporttelep megnevezésű 

ingatlant. 

Határidő: 2008. december 31. 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

 

4. Napirendi pont  

Dorogi Rendőrkapitányság vezetőjének kinevezése 

Vöröskői István: Lehet, hogy kötelezettség, de fogalmam sincs, hogy ki, kicsoda-micsoda, 

akit éppen ki akarnak nevezni, tehát klasszikusan a házasságkötés előtti hirdetés, aki köztünk 

valami akadályt lát, az tartsa lelkiismeretbeli kötelességének, és jelentse az egyházközségnek. 

Gaál Lajos: illetve a testületnek. 

Vöröskői István: Vagy a testületnek. Miután, ha ilyen nincsen, akkor én azt mondom, meg 

kell szavazni, hát a szakmai oldala az most nem sok hozzászólásunk van. Egy kérésünk lenne 

talán azzal, hogy ki lehetne egészíteni a dolgot, hogy szorgalmazzuk azt, hogy a körzeti 

megbízott az körzeti megbízott legyen. 

Gaál Lajos: Sajnos megszűnt a státusz. 

Vöröskői István: Mindegy, akkor valamilyen formában, járőr formájában, blokkoló óra, 

legyen Kesztölcön, kijön. Egyébként szerintem nincs ezen mit beszélgetni. 

Mészáros János: Nem szavazunk, csak tudomásul vesszük? 

Bognárné: Szavazni kell, mert a rendőrségi törvényben ez benne van. 

Mészáros János: Döntési jogunk van? Vagy mi? 

Vöröskői István: Igen. 

Makovics Zoltán: Én azt gondolom, hogy talán úgy lett volna, hogy ez a kinevezendő úr 

körbejárja a településeket, ahol várja a saját támogatottságát, ahova a pályázatát beadta. 

Nagy Péter: Fényképet nem küldött? Ha megállít, vagy valami, mégis tudjuk, hogy kire 

szavaztunk. 

Gaál Lajos: Aki egyetért a rendőrségi előterjesztéssel, kérem, kézemeléssel szavazzon! 

Köszönöm. Tartózkodott ellene? Megállapítom, hogy a testület egyhangúlag elfogadta. 

Megállapítom, hogy a testület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Kesztölc község Képviselő-testületének 

67/2008.(VI. 23.) számú határozata 

 

Kesztölc .Képviselő-testülete 

egyetért Krasula János 

Dorog Város Rendőkapitányává való kinevezésével.  

Határidő: 2008. december 31. 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

 



 

5. Napirendi pont 

Utcanév-változás 

Gaál Lajos: Múltkor már beszélgettünk róla, szóbeli megkeresés volt, most megérkezett az 

írásbeli megkeresés is. 

„Tisztelt Képviselőtestület! Kérem, járuljanak hozzá, hogy utcánk, Dózsa György utca egy 

része a jövőben Szent Orbán utca legyen. A jelenlegi Dózsa György utca nagyon összetett, 

több részből áll, idősek szerint ezt az útszakaszt nevezték már korábban Szent Orbán utcának. 

Segítségüket előre is köszönjük!” És a bejelentett lakók: Szabóné Velmovszki Katalin, 

Geiszler István, Németh Gáborné Kara Melinda és Szabó Sándor. Ők vannak bejelentve. 

Megvan pontosan, a 112/2-es helyrajzi számú telektől visszafelé a 132-esig. Az a kis szakasz 

lenne Szent Orbán utca.  

Mihovné Srutek Gabriella: Az öreg Geiszleréknél, az is ott egy Dózsa György út. 

Gaál Lajos: Aki egyetért, illetve aki támogatja az előterjesztést, hogy ez az útszakasz Szent 

Orbán utca legyen, kérem, kézemeléssel szavazzon! Köszönöm.  

Megállapítom, hogy a testület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Kesztölc község Képviselő-testületének 

68/2008.(VI. 23.) számú határozata 

Kesztölc .Képviselő-testülete a Dózsa György út egy szakaszát,  

a kesztölci 112/2 hrsz-tól a 132-es hrsz-ig terjedő szakaszt,  

Szent Orbán utcára nevezi át. 

Határidő: 2008. december 31. 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

 

Gaál Lajos: Minden napirendi pontot megtárgyalva, köszönöm a megjelenést, az ülést 

bezárom. 

 

 

 

Gaál Lajos      Bognárné dr. Solymoskövi Veronika 

polgármester        jegyző 

 

 

 

Hitelesítő:  

 

 

 

 

Tordáné Petrik Etelka 


